
Appell på Pride Hamar, lørdag 15. september 2018                                            

ved biskop Solveig Fiske 

Kjære alle sammen! Til lykke med Pride. Gratulerer med dagen.   

Det er fint å kunne feire og markere Pride til kjærlighetens pris. Slik har det slett 

ikke alltid vært. Jeg tenker på de mange som ikke har kunnet leve åpent med sin 

kjærlighet, som har levd i skjul. Og i deler av verden er det fremdeles slik.  

I slutten av august besøkte jeg min biskopkollega i Stockholm. Hun ga meg en 

gave, et lite frokostbrett. På det står det et sitat fra Bibelen 

  Gör inte skillnad på människor!  (Jakobs brev, kap 2,1)  

I oppløpet til Pride på Hamar har det igjen kommet fram at folk blir hetset pga. 

seksuell legning. Det er viktig at dette kommer til overflaten. Dette at ordene 

homo og lesbe blir brukt som skjellsord, sier mye om at Pride er viktig.  

Vi feirer Pride for å markere at vi er stolte av mangfoldet, og at det er viktig ikke 

gjør forskjell på mennesker. Og vi feirer kjærligheten.  

Kjærlighetsevnen er lagt ned i oss som en glitrende mulighet. Bjørnstjerne 

Bjørnson uttrykker dette vakkert: 

Det første møtes sødme,                                                                                             

det er som sang i skogen,                                                                                  

det er som sang på vågen                                                                                            

i solens siste rødme,-                                                                                                

det er som horn i uren                                                                                               

de tonende sekunder,                                                                                             

hvor vi med naturen                                                                                           

forenes i et under 

Det å rydde nye veier og avdekke livshemmende fordommer, har vært og er en 

lang prosess. Tenk bare på det vi ofte gjør i god tro, inntil vi forstår at god tro 

var full av fordommer og æreskrenkelser. I dag vil jeg igjen si takk til alle de 

som har gått foran, stått i striden, løftet fanen og båret mange byrder. 

I år er det 10 år siden det ble vedtatt en felles ekteskapslov i Norge. Og heldigvis 

er det slik at alle nå kan gifte seg i Den norske kirke. Det er jeg glad for!                     

Og jeg er glad for at en ny milepæl ble nådd i går! Den norske kirke får nå et 

LHBT-utvalg. Utvalget skal følge opp Bispemøtets rapport om situasjonen for 

ansatte og frivillige med LHBT-identitet i kirken.                                                              



Det er et uttalt mål å øke kompetansen i kirken om spørsmål knyttet til LHBT, 

til kjønn og seksualitet. 

Dette er viktig. Viktig fordi vi ikke kan oss til ro med at alt nå er i orden.                    

Slik er det for Den norske kirke og for samfunnet generelt.  

Vi må stadig avdekke fordommer, fremme menneskeverd og rettferdighet.  

Nobelprisvinner og biskop Desmond Tutu som kjempet mot Apartheid i Sør- 

Afrika har flere sterke, offentlige utspill til forsvar for homofiles rettigheter. Jeg 

siterer:    

Akkurat som vi kjempet mot Apartheid i Sør-Afrika fordi svarte 

mennesker under dette systemet ble diskriminert bare på grunn av vår 

hudfarge, må vi kjempe mot homofobien. 

Ja, kjempe mot diskriminering og fremme rettferdighet!  

La nye erfaringer og ny kunnskap forme ny erkjennelse og nye handlinger med 

bevissthet på at vi hører sammen. Tilhører fellesskapet som strekker seg fra 

bygd til by, fra land til land, fra verdensdel til verdensdel. Det handler også om 

åpenhet slik Märta Tikkanen skriver i et dikt i Århundrets kjærlighetssaga:  

For meg                                                                                                              

kan kjærligheten aldri være                                                                                   

to som kryper inn                                                                                                             

i en krok                                                                                                                 

mens livet bruser forbi 

For meg                                                                                                                     

må kjærligheten alltid være                                                                             

mange som kjemper sammen                                                                                       

- også du, også jeg -                                                                                                            

midt inn                                                                                                                   

midt ute i livet.  

Vi er mange. Vi står sammen. Vi er innbyggere her og vi er verdensborgere.  

Sammen gleder vi oss over regnbuens fargespill og løfter stemmene våre for 

menneskeverd og rettferdighet.    

Som avslutning vil jeg igjen gjenta det står på det lille frokostbrettet mitt for å 

understreke menneskeverd og rettferdighet, og som en appell til fortsatt innsats 

sammen:                                                                                                                                                                            

Gör inte skillnad på människor! 


